



**FINAL EXAMINATION**  
**NOVEMBER 2023**

---

<b>COURSE TITLE</b>	<b>PENGAJARAN KEMAHIRAN MEMBACA DALAM BAHASA MELAYU</b>
<b>COURSE CODE</b>	<b>EBMY3163</b>
<b>DATE/DAY</b>	<b>16 FEBRUARY 2024 / FRIDAY</b>
<b>TIME/DURATION</b>	<b>03:00 PM - 05:00 PM / 02 Hour(s) 00 Minute(s)</b>

---

**INSTRUCTIONS TO CANDIDATES :**

1. Please read the instruction under each section carefully.
2. Candidates are reminded not to bring into examination hall/room any form of written materials or electronic gadget except for stationery that is permitted by the Invigilator.
3. Students who are caught breaching the Examination Rules and Regulation will be charged with an academic dishonesty and if found guilty of the offence, the maximum penalty is expulsion from the University.

(This Question Paper consists of 3 Printed Pages including front page)

**\*\*\*DO NOT OPEN THE QUESTION PAPER UNTIL YOU ARE TOLD TO DO SO\*\*\***

Kertas soalan ini mengandungi SATU (1) bahagian sahaja. Jawab SEMUA soalan.

[50 MARKAH]

### BAHAGIAN A

Bahagian ini mengandungi EMPAT (4) soalan sahaja. Jawab semua soalan.

#### SOALAN 1

(10 Markah)

Membaca dalam Bahasa Melayu banyak digunakan untuk menyokong dan mengukuhkan hujah atau pendapat yang dikemukakan oleh penulis. Oleh itu, membaca merupakan proses merinkaskan dan membentangkan maklumat dengan ringkas dan padat.

- a. Berikan definisi membaca menurut Atan Long (1978). (2 Markah)
- b. Identifikasikan EMPAT (4) faktor yang mempengaruhi kesediaan membaca. (8 Markah)

#### SOALAN 2

(10 Markah)

Membaca merupakan salah satu kemahiran yang penting dalam kehidupan seharian kita. Hal ini demikian kerana kita perlu membaca untuk memperoleh maklumat tertentu. Pelajar akan belajar berdasarkan sukatan yang telah ditetapkan oleh Kementerian Pelajaran Malaysia mengikut tahap pembelajaran pelajar. Walau bagaimanapun, masalah yang berkaitan membaca seperti masalah pelajar buta huruf tetap ada di sekolah.

Berdasarkan teks di atas, huraikan LIMA (5) cara bagi mengatasi masalah membaca

#### SOALAN 3

(15 Markah)

Pembacaan perlahan berlaku apabila seseorang itu membaca di bawah 200 patah perkataan seminit. Ini menunjukkan bahawa pelajar tidak cekap dalam membaca dan sukar untuk memahami teks. Pembaca yang baik dapat mengenal pasti bahagian yang perlu dibaca dengan perlahan dan bahagian yang perlu dibaca dengan pantas lalu sahaja.

SQ3R adalah teknik pembacaan perlahan yang telah diperkenalkan oleh Robionson(1961). Kemukakan teknik SQ3R tersebut.

**SOALAN 4**

**(15 Markah)**

Nadi Ilmu Amalan Membaca (NILAM) antara program yang dianjurkan pihak sekolah dalam usaha menarik dan memupuk minat murid untuk menjadikan amalan membaca sebagai satu keutamaan. Dengan membaca, seseorang itu dapat menambah ilmu pengetahuan, meningkatkan pencapaian bahasa, mengetahui berita atau isu semasa, menambahkan perbendaharaan kata dan sebagainya.

Tentukan prosedur-prosedur pelaksanaan NILAM (Nadi Ilmu Amalan Membaca) di sekolah dalam cara pengiraan indeks kualiti NILAM (IQ NILAM). Kemudian, hasilkan satu contoh pengiraan Indeks Kualiti Nilam (IQ NILAM).

\*\*\* KERTAS SOALAN TAMAT \*\*\*

**UNIRAZAK**  
UNIVERSITI TUN ABDUL RAZAK  
Copying, modifying, or reprinting, is not permitted.